
Zápis z řádného zasedání AS FaVU VUT v Brně 
ze dne 14. listopadu  2007 

 
 
  Přítomni: Kristýna Cílková, Vratislav Černý,  Petr Dub, DiS., prof.ak.mal.Martin Mainer  

  ak. mal. Vladimír Merta, doc. Mgr. Jana Preková,, Mgr. Veronika Psotková, 
  prof. ak.mal. Peter Rónai,  
  prof. ak.soch. Tomáš Ruller, ak. mal. Margita Titlová 
 
Omluven:  prof. PhDr. Jan Sedlák, CSc., 

  
Nepřítomni:  
Hosté:                   Mgr. Jaroslava Bílá, doc. akad. soch. Michal Gabriel 

 
 
Program zasedání: 
 

1. Schválení  programu (ak.mal. Merta); 
2. Schválení zápisu ze zasedání AS FaVU VUT v Brně ze dne 24. 10. 2007.  (ak.mal. Merta); 
3. Schválení návrhu ke zrušení Ateliéru kresba  (doc. Gabriel, ak.mal. Merta); 
4. Problematika doktorandského studia (prof. Mainer); 
5. Projednání směrnice děkana FaVU VUT v Brně pro studium v doktorském studijním programu (prof. Sedlák); 
6.     Novelizace vnitřních předpisů FaVU (Mgr. Fajnor); 
7.     Hospodaření s fondy (prof. Ruller); 
8.     Zpráva ze zasedání AS VUT v Brně (p. Dub, DiS., doc. Kvíčala, PhDr. Spoustová); 
9.     Stanovení následujícího termínu zasedání  AS FaVU (ak. mal. Merta); 
10.   Různé 
 
 
Ad 1. Schválení  programu (ak.mal. Merta); 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
Zdr.: 1 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Ad 2.  Schválení zápisu ze zasedání ze dne 24. 11. 2007 (ak.mal.Merta); 
 
Hlasování: 
Pro: 8 
Zdr.: 1 
Proti: 0 
 
Přijato. 
 
Na jednání se dostavil prof. Rónai 
 
Ad. 3  Schválení návrhu ke zrušení Ateliéru kresba (doc.Gabriel, ak.mal. Merta); 
 
Ak. Mal. Merta vznesl dotaz na děkana, zda v budoucnu nenastanou zrušením ateliéru určité legislativní komplikace. 
Mgr. Fajnor sděluje, že návrh na zrušení předkládal děkan na základě porady s právníkem. 
Zrušení ateliéru bude v budoucnu stát fakultu méně finančních prostředků. Mgr.Fajnor se setkal se studenty, kteří 
v nastalé  situaci souhlasí s tím, aby byl ateliér zrušen. Studenti budou hledat svůj budoucí směr.  
BcA. Dub seznámil AS se zápisem z jednání pedagogické komise AS VUT a studentů Ateliéru kresby. Závěr schůzky 
zní jednoznačně - zástupci AS nenašli žádné závažné pochybení ze strany vedení FaVU, studenti proto musí akceptovat 
to, že celou záležitost je nutné vyřešit na půdě fakulty.  
Ak.mal. Titlová sdělila AS, že studenti mohou zůstat v Ateliéru grafika 1 rok, během kterého se mohou rozhodnout o 
své další budoucnosti. 
Stanovisko SK AS FaVU k návrhu rušení Ateliéru kresby: 

SK AS FaVU reaguje na výzvu některých studentů Ateliéru kresby k iniciaci návrhu na oddělené hlasování  ve 
věci rušení AK. Uvědomujeme si, že vzhledem k provázanosti ekonomických potíží, strukturálního zřízení fakulty a 



pochybení vedení v ukončení pracovního poměru dosavadnímu vedoucímu ateliéru Doc. Josefu Daňkovi se v rámci 
procesu neobsazení a rušení AK dostali sami studenti do politováníhodné situace. Institut odděleného hlasování ovšem 
považujeme za krajní řešení odpovídající především situaci, kdy by v komoře studentů došlo k jednoznačné schodě o 
nevhodnosti rozhodnutí AK za daných podmínek rušit. Taková shoda ovšem v SK ve většině nepanuje.  
 
 Ak.mal.Merta na návrh doc. Prekové určil způsob hlasování, které proběhne tajným způsobem. 
 
Hlasování: 
Pro: 9 
Zdr.: 1 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
Ad 4. Problematika doktorandského studia (prof. Mainer); 
 
Prof. Mainer se setkal s členy oborové rady – prof. Sedlákem, doc. Kvíčalou a doc. Spielmannem. Prof. Mainer napsal 
děkanovi dopis s vyjádřením nesouhlasu s rozhodnutím části oborové rady nezařadit téma prof. Mainera do doktorského 
studijního programu.  
Doc. Kvíčala na oborové radě sdělil prof. Mainerovi, že jeho téma neodpovídá tématu akreditovaného DSP. 
Prof. Mainer kritizuje složení oborové rady a navrhuje změnu složení OR. 
Prof. Rónai poukazuje na to, že neobdržel pozvánku oborové rady k projednání stížnosti prof. Mainera. P. Dub 
zdůrazňuje, že na stížnost prof. Mainera na KD doc. Spielmann reagoval tím, že nebude  nutné svolávat celou oborovou 
radu. 
Proběhla diskuse k problematice DSP a složení oborové rady. 
Usnesení AS FaVU: 
Od minulého zasedání akademického senátu FaVU, nebyla oborová rada doktorského studijního programu svolána, 
ačkoliv měla projednat připomínky ke směrnici a finanční zajištění programu a stížnost prof. Mainera. 
AS FaVU se obrací na děkana, aby přistoupil k rekonstrukci oborové rady. 
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdr.: 3 
Proti: 0 
 
Usnesení přijato. 
 
Ad 5. Projednání směrnice děkana FaVU VUT v Brně pro studium v doktorském studijním programu 
 
Tento bod bude  projednán v bodě 6. 
 
Ad 6. Novelizace vnitřních předpisů FaVU (Mgr. Fajnor); 
 
Mgr. Fajnor předložil senátorům  
-statut FaVU,  
- jednací řád Umělecké rady,  
- směrnici o provádění stipendijního řádu 
- volební a jednací řád AS FaVU 
Ve směrnice ke studijnímu a zkušebnímu řádu budou provedeny změny většího rozsahu, proto ještě není směrnice 
připravena k předložení AS.  
Dle informace Mgr. Fajnora ke směrnici k doktorskému studijnímu programu je nutno provést změny koncepčního a 
principiálního  charakteru.  
Senátoři žádají po vedení, aby v předložených dokumentech byly zvýrazněny uvedené změny.  
 
 AS FaVU se usneslo, že do příštího zasedání AS FaVU zašlou senátoři  své připomínky k legislativním předpisům 
Mgr. Psotkové a ak.mal. Mertovi, poté budou zapracovány do konečné podoby. 
K předloženým dokumentům běží předkládací lhůta.  
 
 
Ad 7.  Hospodaření s fondy (prof. Ruller); 
 
Dle informace prof. Rullera se sešla část ekonomické komise za účasti prof. Mainera, kde byla diskutována otázka 
hospodaření s fondy. Rezerva ve fondech činí celkem 3 mil.Kč. 



Prof. Ruller za ekonomickou komisi navrhuje ještě letos proinvestovat polovinu z této částky tímto způsobem: 
- Třetina pro doktorské studium; 500 tis. Kč na neinvestice, zbytek do fondu odměn. 
 
Ze zasedání odešel prof. Rónai 
 
Děkan s tímto návrhem nesouhlasí a zdůrazňuje nutnost koncem roku se nedostat do 
minusových položek a  zbytečně pod tlakem  neutrácet. 
Ak.mal.Merta navrhuje pohyb ve střední rovině, to znamená částečně ušetřit a částečně finance použít.  
Dle informace Mgr. Bílé bude uspořená částka 1,5 mil.Kč převedena na investice.  
Prof. Ruller s převedením nesouhlasí. Mgr. Bílá upozorňuje na to, že je možné příští rok převést investice na 
neinvestice a to výměnou  z ostatních fakult. 
Prof. Ruller navrhuje zajistit strategii na utracení fondu a zajistit financování doktorandského studia. Mgr. Bílá sděluje, 
že stipendia jsou hrazena z MŠMT, finanční částku pro doktorandy vyčlení fakulta.  
Děkan poukazuje na nutnost vypracování finanční rozvahy kolik je nutné investovat finančních prostředků do rozběhu 
doktorandského studia. 
 
Ze zasedání odešel p. Dub. 
 
Ad 8.  Zpráva ze zasedání AS VUT (dr.Spoustová); 
 
Tento bod byl z časových důvodů přesunut na příští zasedání AS FaVU. 
 
 
Ad 9.  Stanovení následujícího termínu zasedání AS FaVU (ak.mal.Merta); 
 
AS FaVU stanovuje termín příštího zasedání na 19. 12. 2007 v 10.00 hod.  
 
Hlasování: 
Pro: 7 
Zdr.: 0 
Proti: 0 
 
Schváleno. 
 
 
 
 
Zapsala: Chvátalová 
Verifikoval: ak.mal. Vladimír Merta,v.r. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 


